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مقام مسئول در بانک مرکزی:

دسته چک های جدید از اول ۱۴۰۰ عرضه می شوند
گروه اقتصادی -یک مقام مسئول در بانک مرکزی اعلام کرد: بانک ها موظفند از 
ابتدای سال۱۴۰۰ دسته چک های با قالب جدید را در اختیار متقاضیان دسته چک قرار 
دهند. داود محمدبیگی، مدیراداره نظام های پرداخت بانک مرکزی گفت: از ابتدای سال 
۱۴۰۰، چک هایی که در اختیار مردم قرار می گیرد، فرمت و قالبشان تغییر می کند که این 
تغییرات به این دلیل است که مردم این چک ها را از چک های قدیمی تشخیص دهند 
و تفکیک کنند.وی افزود: چک های جدید ویژگی های بسیار مهمی دارند. رنگ این 
چک ها نسبت به چک های قدیمی متفاوت و بنفش رنگ است. به گفته محمدبیگی، 
در قسمت پایین سمت چپ چک های جدید که از ۱۴۰۰ در اختیار مردم قرار می گیرد، 
عبارتی با این عنوان درج شده است: کارسازی این چک، منوط به ثبت صدور، دریافت 
و انتقال آن در سامانه صیاد است. وی اظهار داشت: صادرکننده چک های جدید، بعد 
از صدور چک حتماً باید اطلاعات آن را در سامانه صیاد بانک مرکزی ثبت کند؛ ضمن 
اینکه برای ثبت اطلاعات در سامانه صیاد، صادرکنندگان چک راههای متنوعی را پیش 
رو دارند. یکی از روش ها اســتفاده از درگاه های بانک خود مشتری مانند همراه بانک 
و اینترنت بانک است. به گفته محمدبیگی، همچنین صادرکنندگان چک می توانند از 
طریق برنامک های پرداخت نسبت به ثبت اطلاعات چک در سامانه صیاد اقدام کنند. 
در حال حاضر بیش از پنج برنامک پرداخت آماده سازی شده است و مشتریان می توانند 
با مراجعه به سایت شاپرک، برنامک ها را بر روی گوشی های تلفن همراه خود نصب 
کنند.وی اظهار داشت: توصیه اکید ما این است که در فرصت باقی مانده تا ابتدای سال 
۱۴۰۰ مشتریان با مراجعه به تارنمای شرکت شاپرک، با فهرست این برنامک آشنا شوند 
و با اســتفاده از آن امکان ثبت چک را تمرین کنند.محمدبیگی گفت: دسته چک های 
موجود در حال حاضر امکان ثبت در سامانه صیاد را دارد، مشتریان می توانند همین دسته 
چک های موجود را به صورت اختیاری در سامانه صیاد ثبت کنند. اما دسته چک های 
جدیدی که از ابتدای سال جدید با درخواست متقاضی و پس از اتمام دسته چک های 
موجود در اختیار مشتری قرار می گیرد، حتماً باید در سامانه صیاد ثبت شود.این مقام 
مسئول در بانک مرکزی ادامه داد: بانک ها موظفند از ابتدای سال ۱۴۰۰ دسته چک های 
با قالب جدید را در اختیار متقاضیان دسته چک قرار دهند. دسته چک های جدید باید در 
سامانه ثبت شوند و عملاً بدون ثبت دسته چک های جدید در سامانه، امکان کارسازی و 
کارپردازی این چکهای جدید در شعب بانک ها وجود ندارد.وی با بیان اینکه صادرکننده 
چک های جدید باید »تاریخ«، »مبلغ« و »دریافت کننده« چک را در سامانه صیاد ثبت کند، 
گفت: از طرفی دریافت کننده چک نیز باید اطمینان حاصل کند که اطلاعات چکی که 
دریافت می کند با اطلاعاتی که در سامانه صیاد ثبت شده، همخوانی دارد یا خیر و نسبت 
به رد یا تأیید آن اقدام کند.محمدبیگی گفت: در این راستا، دریافت کننده چک می تواند 
به واسطه شناسه صیادی مندرج در گوشه سمت چپ بالای چک های جدید، اطلاعات 
چک را بارکشی کند و متوجه شود اطلاعاتی که توسط صادرکننده در سامانه صیاد ثبت 
شده است با اطلاعات فیزیک برگ چک مطابقت دارد یا خیر. در این صورت و با طی 
این مراحل آن چک قابل وصول و انتقال است. وی اظهار داشت: در حال حاضر چک 
موجودیتی منفعل است، بدین معناکه تا زمانی که چک به بانک برسد، صرفاً در زنجیره 
تبادلات بین مردم جابجا می شود اما در قانون جدید چک به موجودیتی فعال بدل می شود 
و هرگونه تغییر وضعیت چک در سامانه ثبت می شود و این گونه برگه چک از اعتباری 
نسبی برخوردار می شود.این مقام مسئول در بانک مرکزی، در حال حاضر سالیانه بیش 
از ۳۰۰ میلیون برگه چک مبادله می شود؛ ضمن اینکه باید به این نکته توجه داشت که 
ماده )۱( قانون جدید چک به بحث چک الکترونیک اشاره دارد. چک الکترونیک، چکی 
است که هیچ برگه فیزیکی نداشته باشد.وی معتقد است، مهاجرت از چک کاغذی به 
الکترونیک به یک باره رخ نمی دهد و مردم باید کم کم به این امر عادت کنند. لذا این 
قانون در عین اینکه نظامی را در حوزه چک های کاغذی ایجاد می کند، در همان حال 

بسترهای لازم را برای چک الکترونیک نیز فراهم می کند.

گروه اقتصادی -دهقان دهنوی 
گفت: در جلســه شورای عالی بورس، 
پیشنهادی مبنی بر حمایت از سهامداران 
خــرد برای روند آینده بــازار مطرح و 

تصویب شد.
رییس ســازمان بورس و اوراق 
بهادار در دویســت و ششمین جلسه 
شــورای عالی بورس، رسالت و هدف 
صنــدوق توســعه بــازار را کمک به 
پایداری و ثبات بازار عنوان کرد و گفت: 
پیشنهادی مبنی بر حمایت از سهامداران 
خرد برای روند آینده بازار مطرح شد که 
بر اساس این پیشنهاد، سهامدارانی که 
در تاریخ امروز ارزش پورتفوی آنها ۱۰ 

میلیون تومان یا کمتر است و ورود آن ها 
به بازار ســرمایه تا به امروز اتفاق افتاده 
اســت، بتوانند بر روی پورتفوی سهام 
خود نوعی ضمانت حداقل بازدهی از 

صندوق توسعه دریافت کنند.
وی اضافه کــرد: پورتفوی مورد 
محاسبه برای این افراد مشتمل بر سهام، 
واحد های صندوق های با درآمد ثابت 
و صندوق های ســهامی و به طور کلی 
اوضاع اوراق بهادار بازار سرمایه خواهد 
بود، که اگر ارزش آن ۱۰ میلیون تومان 
یا کمتر باشد، صندوق توسعه بازار، این 
حمایت را در قالب یک اختیار فروش 
برای این دســته از سهامداران بر روی 

کل پورتفویشــان و برای تاریخ انتهای 
اردیبهشت ۱۴۰۱ قائل می شود.

دهقان دهنــوی در ادامه توضیح 
داد: بر این اساس و تا این تاریخ کسب 
حداقــل بازدهی ۲۵ درصدی تضمین 
می شود و چنانچه بازدهی کمتر از این 
میزان باشــد، جبران و مابه التفاوت به 

سهامداران پرداخت خواهد شد.

سخنگوی شــورای عالی بورس 
شــرط لازم برای پرداخــت این مبلغ 
جبرانی را تغییر ندادن پورتفوی امروز 
سهام دار خرد تا تاریخ سررسید دانست 
و افزود: البته افراد می توانند سهام جدید 
خریــداری کرده و بــه پورتفوی خود 
اضافه کنند، ولی بخش جدید مشمول 
ایــن حمایت نخواهد بــود، همچنین 

مقدار ســهامی که امــروز به نوعی در 
قالب پورتفویشان بیمه می شود را باید 
حفظ و نگهــداری کنند و در صورت 
 تغییــر هــر بخــش، کل حمایت لغو 

می شود.
رییس ســازمان بورس و اوراق 
بهــادار تصریح کرد: ایــن موضوع به 
عنوان پیشــنهاد در شورا مطرح شد و 

مورد پذیــرش قرار گرفت و جزییات 
اجرایــی آن در روز های آتی به اطلاع 

سهامداران خواهد رسید.

گــروه اقتصادی -اســتاندار 
هرمــزگان از تصویب برنامه عملیاتی 
اقدام مشــترک بازآفرینی محله های 
اســلام آباد و گِل کنــی بندرعباس با 
هدف ارتقــای کیفیت زندگی در این 

محلات خبر داد.
اســتاندار  همتــی،  فریــدون 
هرمزگان در نشســت ستاد بازآفرینی 
شــهری و شورای مســکن استان از 
تصویب برنامه عملیاتی اقدام مشترک 
بازآفرینی محله های اسلام آباد و گِل 
کنی بندرعباس با هدف ارتقای کیفیت 
زندگی و افزایش زیســت پذیری در 
ایــن محــلات خبــر داد و گفت: بر 
اســاس این برنامه، ۵۳ طرح در قالب 
برنامه های پیشگام، کوتاه مدت، میان 

مــدت و بلند مدت از محل اعتبارات 
دستگاه های اجرایی و شورای برنامه 
ریزی و توسعه استان در این محلات 

اجرایی می شود.
همتی با اشــاره به اولویت بندی 
انجام شــده برای بازآفرینی محلات 
اسلام آباد و گِل کنی، افزود: بازگشایی 
معبــر اصلی شــرقی - غربی و معبر 
شــمالی - جنوبی اطــراف آبگیر گل 
کنی، صدور سند مالکیت برای پلاک 
ها، احداث فضای سبز و گردشگری و 
احیای فضای شهری اطراف آبگیر گل 
کنی از جمله برنامه های در نظر گرفته 
شــده برای احیا و بازسازی بافت این 
دو محله است.او افزود: تاکنون بیش از 
۹۰۰ پلاک در محلات اسلام آباد و گل 

کنی سند تک برگ دریافت کرده اند و 
تا پایان سال آینده ۹۰ درصد پلاک های 

این منطقه سند دار می شوند.
اســتاندار هرمــزگان بــا بیان 

اینکه نقش تمامی دســتگاه ها اعم از 
اجرایــی، زیربنایــی و اجتماعی در 
راستای توانمند ســازی محله اسلام 
آباد مشــخص و تدوین شــده است، 

گفت: ظرفیــت پذیری جمعیت این 
محله در افــق ۱۴۰۵ بالغ بر ۳۲ هزار 
نفر برآورد شــده و برنامه ریزی لازم 
در این خصوص صورت گرفته است.

همتی با قدردانــی از همکاری 
دستگاه قضایی و شهرداری در راستای 
اجــرای برنامه های اقدام مشــترک، 
افزود: برای ساخت و ساز در این محله 
به دو روش برنامه ریزی لازم صورت 
گرفته است.او گفت: در روش نخست 
صاحبان املاک دارای سند می توانند 
از طریق تســهیلات بانکی پیش بینی 
شــده برای ساخت مسکن اقدام کنند 
و در پرداخــت هزینه هــای صدور 
پروانه حداقــل از ۵۰ درصد تخفیف 
برخوردار خواهند شــد که با مصوبه 

شورای شهر سقف این معافیت قابل 
افزایش است. همتی افزود: در روش 
دوم نیز و در قالب انبوه سازی صاحبان 
املاک دارای سند حداقل ۱۷۰ میلیون 

تومان تسهیلات دریافت می کنند.
اســتاندار هرمزگان، همراهی و 
مشــارکت مردم را عامل اصلی برای 
احیای بافت های فرسوده عنوان کرد و 
گفت: در محله چاهستانی ها متاسفانه 
اســتقبال مناسبی از تســهیلات ارائه 
شــده صورت نگرفــت و امیدواریم 
بــا مشــارکت مــردم و اســتفاده از 
معافیت هایی که برای احیای بافت های 
فرسوده در نظر گرفته شده است، روند 
اجرای پروژه هــا در محلات قدیمی 

شهر سرعت بیشتری بگیرد.

گروه اقتصــادی - دبیر انجمن 
خدمات مسافرت هوایی و گردشگری 
گفت: به تازگی در بخشــنامه ای اعلام 
شده که در صورت کنسلی بلیت، مبلغ 

آن استرداد نخواهد شد.
اخیــرا بخشــنامه ای در حــوزه 
گردشــگری به آژانس هــای هوایی و 
دفاتر خدمات مســافرتی  ارائه شــده 
کــه در یکی از بندهــای آن آمده که در 
صورتی که مسافران بلیت و یا تورهای 
گردشــگری را کنسل کنند، مبالغ آن به 
مســافران اســترداد نخواهد شد. حال 
آنکه این موضوع خود باعث وارد شدن 
ضربه ســنگینی به حوزه های مختلف 

گردشگری و مسافرتی خواهد شد.

در همین رابطه حرمت الله رفیعی 
رئیس انجمن صنفــی دفاتر خدمات 
مســافرت هوایی و جهانگــردی در 
گفت وگو با خبرنگار راه و شهرسازی 
گروه اقتصادی باشگاه خبرنگاران جوان 
با بیان اینکه متاسفانه اخیراً بندی در یکی 
از بخشنامه های دفاتر خدمات مسافرتی 
و همچنین آژانس های هواپیمایی ابلاغ 
شــده که بر اســاس آن در صورت لغو 
)کنسل شدن( بلیت به هر دلیل مبالغ آن 
به مسافران استرداد نخواهد شد، گفت: 
طبق این بخشنامه به همه آژانس ها اعلام 
شده در صورت کنسلی و یا باطل شدن 
بلیت در بخش های مختلف حمل و نقلی 
و یا تورهای گردشگری مبلغی به مسافر 

بازگردانده نمی شود که همین امر باعث 
ایجاد مشکلات بسیار زیادی هم برای 
مسافران هم برای آژانس ها می شود. او 
ادامه داد: همان گونه که در سال گذشته 
بخشنامه ای در رابطه با بازگرداندن کل 
مبالغ بلیت به مســافران به دلیل شیوع 
گسترده ویروس کرونا توسط دولت به 
آژانس ها و دفاتر خدمات مسافرتی ابلاغ 
شد به طور قطع این بند از بخشنامه هم 
خود باعث ایجاد مشکلات بسیار زیادی 
برای آژانس ها، دفاتر خدمات مسافرتی 

و هم برای مسافران می شود.

رئیــس انجمــن صنفــی دفاتر 
خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی 
توضیح داد: به هیچ عنوان این بخشنامه 
قانونی نیســت و به هیــچ عنوان هم 
اجازه نخواهیم داد آژانس ها این بند از 

بخشنامه را اجرا کنند.
رفیعی بیان کرد: زمانی که این بند 
از بخشــنامه به مسافران توسط مدیران 
آژانس ها اعلام شــود، مسافران نه تنها 
آن را قبول نمی کنند بلکه به هیچ عنوان 
بلیتی در ایــن ایام خریداری نمی کنند 
و همیــن خــود باعث ایجــاد ریزش 

چشــمگیر مســافران در بخش های 
مختلف و گردشگری خواهد شد.

رئیــس انجمــن صنفــی دفاتر 
خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی 
توضیح داد: تعداد آژانس های غیر مجاز 
در کشور به علت کمبود نظارت توسط 
دســتگاه های دولتی افزایش یافته و در 
برخی موارد هم شــاهد آن هستیم که 
تعداد آنها برابر با آژانس های مجاز است. 
در صورتی که سوداگران متوجه این بند 
بخشنامه شوند، اقدام به ایجاد مشکلات 
بسیار زیادی برای مسافران می کنند و با 
کنسل کردن بلیت ها، مبالغ بسیار زیادی 

را کلاهبرداری می کنند.
رفیعــی با بیان اینکــه من به هیچ 

عنوان اجازه اجرایی شــدن این بند از 
بخشنامه را نمی دهم و به صورت کامل 
با این موضوع برخــورد خواهم کرد، 
افزود: دولت بــه جای چنین اقداماتی 
سعی کند با همکاری بخش خصوصی 
برای گردشگری و ساماندهی این بخش 

همکاری لازم را انجام دهد.
این مقام مسئول در پایان تصریح 
کرد: چنین بخشنامه هایی باعث می شود 
که هم پول مردم ســوخت شود و هم 
شــاهد ریزش سنگین مسافر باشیم، از 
ســوی دیگر صدور بخشنامه های غیر 
کارشناسی و بلا استفاده توسط دولت 
خود تبعات بسیار سنگینی را به همراه 

خواهد داشت.

سخنگوی شورای عالی بورس خبر داد؛

تصویب طرح حمایت صندوق توسعه بازار از 
سهامداران خرد

مصوبات ویژه برای بازآفرینی محلات اسلام آباد و گِل کنی بندرعباس

دبیر انجمن خدمات مسافرت هوایی و گردشگری؛

بلیتی کنسل شود مبلغ آن باز نمی گردد!

گروه اقتصادی- نشست معاینه 
فنی ســاختمان کشــور با محوریت 
»بررسی الزامات ایمنی در ساختمان ها 
و ضوابط درجه بندی هتل ها«، »راهکار 
به روز رسانی و متناسب سازی ضوابط 
و اســتانداردهای ایمنی ســاختمان با 
شــرایط هتل های کشــور« و »نقش 
دستگاه های حاکمیتی در توسعه مفهوم 
ایمنی و ضرورت معاینه فنی در صنعت 
گردشــگری« در »ستاد مرکزی معاینه 

فنی ساختمان کشور« برگزار شد.
مدیرعامل ســتاد مرکزی معاینه 
فنی ساختمان کشــور در این نشست 
با اشــاره به چالش های ناشی از شیوع 

ویــروس کرونا و ضــرر و زیان هایی 
کــه متوجه اصنــاف مختلــف و از 
جمله حوزه گردشــگری و هتل داران 
کشورشد، گفت: ستاد مرکزی معاینه 
فنی ساختمان کشور مدت ۵ سال است 
که در حوزه تاب آوری شهری و ارتقای 
ایمنی ســاختمان های کشور فعالیت 
خود را شــروع کرده و در ۲۱ استان و 
۱۵۷ شهر کشــور دارای شعبه بوده و 

مشغول به کار است.
  »فرنــام خجســته پور« در ادامه 
افزود: این ســتاد در طی این مدت در 
حــوزه ایمنی ســاختمان های دولتی 
فعالیت داشته و از نیمه دوم سال جاری 

تلاش کرده است تا ساختمان های سایر 
بخش های، از جمله بخش های عمومی 
و خصوصی را نیز تحت پوشــش قرار 
دهد. بیش از ۲۷ میلیون واحد مسکونی 
وجود دارد که در این دو بخش نیازمند 
معاینه فنی هستند. بنابراین، حجم بزرگ 
و ســنگینی برای بازبینی و معاینه فنی 
وجود دارد که لازم است ظرفیت های 

بررسی آن ایجاد شود.
ارتقای سطح ایمنی هتل های 

کشور در آستانه نوروز
مدیرعامل ستاد مرکزی معاینه فنی 
ساختمان کشور عنوان داشت: یکی از 
مأموریت های مهم، به ویژه در شرایط 

کنونــی و با نزدیک شــدن به ایام عید 
نوروز را پرداختــن به موضوع ایمنی 
هتل های کشــور اســت. هدف ستاد 
مرکزی معاینه فنی ساختمان کشور این 
است که به جامعه هتلداران در راستای 
ارتقای ایمنی هتل های خود کمک کند. 
ستاد آمادگی دارد تا در آسیب شناسی، 
ســنجش و ارزیابــی ســطح ایمنی، 
رفــع نواقص و ارتقای ســطح ایمنی، 
پیشگیری از حوادثی مانند آتش سوزی 
و بالا بردن مقاومت ســاختمان ها در 
مقابل زلزله و سیل به جامعه هتل داران 

کمک کند.
وی ادامه داد: اقدامات ستاد شامل 
تهیه ابزار و تجهیزات، عملیات تعمیر 
و ارتقای ایمنی می شود. همچنین ستاد 
آمدگی دارد تا تســهیلات لازم را برای 
هتلداران جهت هزینه در موارد مربوط 

به ایمنی فراهم کند.
خدمات ســتاد بــه حوزه 

گردشگری رایگان است
وی ضمن اشــاره به همکاری و 
تفاهم نامه با نهادهایــی چون وزارت 
بهداشت، قوه قضائیه، بانک ها، نیروی 
انتظامی، سازمان برنامه و بودجه و سایر 
دستگاه های مرتبط گفت: خدمات ما 
در حــوزه گردشــگری و تاب آوری 

هتل های کشــور رایگان بــوده و این 
اقدامات به نفع هتلداران اســت. قرار 
اســت در فاز اول برای هتل های ۴ و ۵ 
ســتاره اقدام کنیم و در فازهای بعدی 
ایمنی ســایر مراکز گردشگی و اقامتی 
را مورد ارزیابی قرار دهیم و نســبت به 
ارتقــای ایمنی آنها اقدامات لازم انجام 

شود.
ساختمان های  فنی  معاینه 
کشــور نیازمند کار فرهنگی و 

عمیق است
خجسته فر ضمن اشاره به کمبود 
قوانین مشــخص و کافی در این زمینه 
اظهار داشــت: معاینه فنی ســاختمان 
و ارتقای ســطح ایمنی پیش و بیش از 
هرچیز نیازمند کار فرهنگی است. این 
موضوع با زور و شیوه های پلیسی پیش 
نخواهد رفت. باید از طریق آموزش، کار 
رسانه ای و ایجاد گروه های تسهیل گر 
اجتماعی و فرهنگی مردم را، به ویژه در 
بخــش خصوصی به انجام معاینه فنی 

ساختمان های خود ترغیب کرد.
در ایــن نشســت نماینــدگان 
گردشــگری وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی کشور، 
سازمان آتش نشانی، شرکت مخابرات 
و جامعه هتلداران ایران حضور داشتند.

مدیرعامل ستاد مرکزی معاینه فنی ساختمان کشور گفت: در آستانه نوروز ۱۴۰۰ ضمن بررسی و ارزیابی سطح ایمنی 
ساختمان هتل ها و مراکز اقامتی مختلف کشور به صورت رایگان، خدماتی جهت ارتقای ایمنی آنها ارایه می شود.

هتل های کشور به صورت 
رایگان معاینه فنی می شوند

مدیرعامل ستاد مرکزی معاینه فنی ساختمان کشور:

سبزي ماركت   
ريحون 

سبزي خوردن، خورشتي، آش و....
پیاز داغ ، سیر داغ ، بادمجان سرخ شده ، کبابي و....

انواع سبزیجات خشک 

انواع شوري و ترشیجات 
انواع فرنگي جات 

انواع آبمیوه و آبغوره هاي تازه با کیفیت عالي

 انواع سبزیجات تازه آماده طبخ

همراه با پيك رايگان
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مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان:

گــروه اقتصادی - بــه گفته 
دبیر شــورای عالی فضای مجازی، 
شــیب صعودی قیمت رمزارزها را 
به هیچ وجــه نمی توان تضمین کرد 
و ورود افــراد به این حوزه به عنوان 
ثروت انــدوزی و خروج ســرمایه 
از کشــور، به صلاح نیســت.بازار 
رمزارزها این روزها و در شــرایطی 
که افراد از بورس روی گردان شدند، 
داغ شــده و به نظر می رســد بخشی 
از ســرمایه  مردم به ســمت ارزهای 
دیجیتالی رفته اســت. البته موضوع 
اســتخراج بیت کوین پیش از این و 
همزمــان با آلودگی هوا و تاریکی ها 

هــم مطرح بود، امــا اکنون خرید و 
فروش این رمزارز به عنوان روشــی 
برای سرمایه گذاری باب شده و این 
موضــوع واکنش مســوولان را هم 
به دنبال داشــته اســت، که معتقدند 
رمزارزهــا بازار پرنوســانی دارند و 
نه تنهــا تضمینی بــرای ادامه روند 
صعودی آنها نیســت، بلکه منجر به 

خروج ارز از کشور می شوند.
مرکــز ملــی فضــای مجازی 
به تازگــی در اطلاعیــه ای اعــلام 
کــرد رمزارزهایــی مانند بیت کوین 
از هیچ گونــه پشــتوانه و تضمینی 
برخوردار نیستند و همچنین تاکنون 

تصمیمی بــرای اعطــای مجوز به 
درگاه ها و ســایت های فعال خرید 
و فــروش رمزارزها و بیت  کوین در 
کشور گرفته نشده است و از این  رو 
اکیداً توصیه می  شــود همگان در این 
زمینه احتیاط هــای لازم را به خرج 
داده و در دام تبلیغات سوداگران این 

بازار غیرشفاف نیفتند.
استخراج رمزارزها در حال 

ساماندهی است
در این راســتا ســید ابوالحسن 
فیروزآبــادی با بیــان اینکه ارزهای 
دیجیتال بحــث مفصلی دارد، اظهار 
کرد: اینکــه ارز دیجیتال تولید کنیم 

یک موضــوع اســت، ارز دیجیتال 
به عنــوان ابزار مبادلــه یک موضوع 
است و اینکه به عنوان ثروت اندوزی 
و سرمایه گذاری به آن نگاه کنیم، یک 
موضوع دیگر اســت. فعلا در کشور 
مــا، تولید و اســتخراج رمزارزهای 
جهــان روا به عنوان یک فرآیند مثبت 
در حال ســاماندهی است، در حوزه 
مبادلــه هم مقداری کــه به دور زدن 
تحریم ها کمــک  کند، بایــد مورد 

حمایت قرار بگیرد.
وی ادامه داد: اما اینکه رمزارزها 
به عنــوان راهی برای ثروت اندوزی 
باشند یا از اینکه از این وسیله بخواهند 

برای خروج سرمایه از کشور استفاده 
کنند را به هیچ وجه به صلاح کشور 
نمی دانیــم. بانک مرکزی باید در این 
رابطــه ورود کرده و بــه نحوی این 
فضا را ســاماندهی کنــد. مرکز ملی 
فضــای مجازی هم کمک می کند که 
ما تســعیر معاملاتی و ساماندهی در 
بخش تولید داشته باشیم، اما به هیچ 
وجه ســرمایه های ما از بازار بورس 
و بخش های دیگر خارج نشــود و به 
صورت ثروت انــدوزی به آن نگاه 

شود.
رئیس مرکز ملی فضای مجازی 
بــا بیان اینکه بازار رمزارزها بســیار 

ناپایدار است، گفت: رمزارزها مدتی 
در شــیب صعود بوده و ممکن است 
مدتی هم در شیب سقوط قرار بگیرد 
و مردم به پولشان احتیاج داشته باشند 
و آن زمان به شدت متضرر می شوند. 
به هیــچ وجه نمی توان تضمین 
کرد که همیشه شیب قیمت رمزارزها 
صعودی است، همیشه نوسان داشته، 
نوســان های زیادی هم داشته، وقتی 
هم که قیمت ها سقوط می کند، بعضا 
به مــدت هفت ماه تا یک ســال به 
حالت سقوط باقی می ماند، بنابراین 
اصلا توصیه نمی کنیم افراد وارد این 

حوزه شوند.

شیب صعودی رمزارزها تضمینی ندارد

مدیرعامل ســتاد مرکزی معاینه فنی ســاختمان کشــور عنوان داشــت: یکی از مأموریت های مهم، به 
ویژه در شــرایط کنونی و با نزدیک شــدن به ایام عید نوروز را پرداختن به موضوع ایمنی هتل های 
کشــور است. هدف ســتاد مرکزی معاینه فنی ســاختمان کشور این اســت که به جامعه هتلداران در 
راســتای ارتقای ایمنی هتل های خود کمک کند. ســتاد آمادگی دارد تا در آسیب شناســی، ســنجش 
و ارزیابی ســطح ایمنــی، رفع نواقص و ارتقای ســطح ایمنی، پیشــگیری از حوادثــی مانند آتش 
ســوزی و بــالا بــردن مقاومت ســاختمان ها در مقابل زلزله و ســیل به جامعه هتــل داران کمک کند.

گــروه اقتصــادی- دبیرکل 
انجمــن صنایــع لوازم خانگی ایران 
گفت:  شرکت های خارجی علاقه مند 
به بازگشت و حضور مجدد در بازار 
بزرگ ایران هســتند، اما این بار باید 
هوشمندانه و مشروط با آنها مذاکره 

کنیم تا عمق همکاری ها افزایش یابد.
»عباس هاشــمی« افــزود: در 
سال های گذشــته خروج برندهای 
مطرح خارجی از کشورمان به اجبار 
و تحت فشار آمریکایی ها اتفاق افتاد، 
این در حالی است که اکثر آنها خواهان 

استمرار حضور در بازار ایران بودند.
وی گفــت: همین خــروج اما 
برکاتی با خود به دنبال داشــت که از 
جمله آنها صنعت داخلی به خودش 
آمد و توانست راه توسعه خود را پیدا 

کند.

به گفته هاشــمی، امروز رشد 
بسیار خوبی در تعمیق ساخت داخل 
انواع لوازم خانگی در کشــور اتفاق 
افتاده و بســیاری اقلام که در گذشته 
باید معطل تخصیص ارز آنها از سوی 
بانک مرکــزی می بودیم، به همت و 

تلاش متخصصان و مهندسان داخلی 
ساخته می شود.

وی یادآور شد:  با این حال، تهیه 
و تامین برخی اقلام در داخل به صرفه 
نیســت و همچنان نیازمند واردات 

است.
تولید ۲۵ میلیون دستگاه 

لوازم خانگی در افق ۱۴۰۴
صنایــع  انجمــن  دبیــرکل 
لوازم خانگــی ایــران، در ادامــه از 

برنامه ریــزی وزارت صنعت برای 
تولید ۲۵ میلیون دستگاه لوازم خانگی 
در کشــور در افــق ۱۴۰۴ خبر داد و 
افــزود: این هدف با توجــه به بازار 
بــزرگ ۴۰۰ میلیونی کشــورهای 
منطقه و همســایگان و گردش مالی 
۲۷ میلیارد دلاری آنها در تامین لوازم 

خانگی در نظر گرفته شده است.
هاشمی خاطرنشان کرد:  صنعت 
لوازم خانگــی در ســال ۹۹ جهش 

خوبی در تولید تجربه کرد، به طوری 
که با آمار ۹ ســال اخیــر قابل قیاس 

نیست.
وی دلایــل این مهــم را کافی 
و رو به توســعه بــودن ظرفیت های 
نصب شــده تولید، همچنین کسب 
سهم بیشتری از بازار با توجه به عدم 
حضور برندهای خارجی عنوان کرد.
برای امسال رشد ۳۰ درصدی تولید 
و دستیابی به رکورد تولید ۱۲ میلیون 

دستگاه لوازم خانگی پیش بینی شده 
بود، اما تا پایان ۱۰ ماهه امسال محقق 
شد.پیش از این، مدیرکل دفتر صنایع 
برق، فلــزی و لوازم خانگی وزارت 
صنعــت، معدن و تجــارت گفت: 
براساس برنامه ریزی های انجام شده 
و تلاش هــای به عمل آمده، با وجود 
تداوم تحریم ها و شیوع کرونا، امسال 
رکــورد تولیــد لوازم خانگی پس از 
پیروزی انقلاب شکسته خواهد شد.

دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران مطرح کرد:

ضرورت برنامه ریزی هوشمندانه برای حضور خارجی ها در بازار ایران


